

第一代大學生入學獎學金

First-in-the-Family Tertiary Education Admission Scholarship (2022-2023)

目的 Aim

此項入學獎學金是為鼓勵在家中是第一代大學生的同學在聯合書院接受高等教育而設。

An admission scholarship to encourage students who are the first generation in the family to pursue tertiary education at United College.

獎額及獎金 Quota and Amount

獎額共一百名，每名港幣\$2,500元，包括：

There are 100 awards, in the amount of HK\$2,500 each, including:

獎學金名稱 Name of Scholarships

得獎明德新民校友第一代大學生入學獎學金

Award Recipient Ming De Xin Min Alumni First-in-the-Family Tertiary Education Admission Scholarship

陳志森第一代大學生入學獎學金

Chan Chi Sum First-in-the-Family Tertiary Education Admission Scholarship

香港中文大學金禧第一代大學生入學獎學金

CUHK Golden Jubilee First-in-the-Family Tertiary Education Admission Scholarships

劉燕霞第一代大學生入學獎學金

Lau Yin Har First-in-the-Family Tertiary Education Admission Scholarship

利樹培、梁蕙卿第一代大學生入學獎學金

Lee Shu Pui and Leung Wei Hing First-in-the-Family Tertiary Education Admission Scholarship

李錦泉第一代大學生入學獎學金

Li Kam Chuen First-in-the-Family Tertiary Education Admission Scholarship

李梁愛蓮第一代大學生入學獎學金

Li Leung Oi Lin First-in-the-family Tertiary Education Admission Scholarship

廖玉清第一代大學生入學獎學金

Liu Yuk Ching First-in-the-Family Tertiary Education Admission Scholarship

彭李少芬第一代大學生入學獎學金

Pang Li Shaofen First-in-the-Family Tertiary Education Admission Scholarships

方心謹方程慧姿佻儷第一代大學生入學獎學金

Patrick and Margaret Fang First-in-the-Family Tertiary Education Admission Scholarships

岑維休、江福桃第一代大學生入學獎學金

Shum Wai Yau and Kong Fook To First-in-the-Family Tertiary Education Admission Scholarship

德慧第一代大學生入學獎學金

Tak Wai First-in-the-Family Tertiary Education Admission Scholarships

聯合書院醫學院第一代大學生入學獎學金

UC Faculty of Medicine First-in-the-Family Tertiary Education Admission Scholarships

申請資格 Eligibility

1. 所有未獲香港中文大學或聯合書院提供入學獎學金的本院一年級本科生均可申請。

All year-one undergraduate students of United College without CHUK/United College admission scholarships are eligible to apply.

2. 申請人必須為家中第一代大學生，父母均沒有接受過高等教育，但其兄弟姐妹可以曾接受大學教育。

The applicant must be a first-generation university student in the family. Parents must not have attended any institution of higher education, but his/her siblings with university experience are acceptable.

遴選準則 Selection

1. 遴選之基本準則為申請人的公開考試成績。家庭經濟需要可在考慮之列。

Selection will primarily be assessed by the applicant's public examination results. Financial need of the applicant's family may also be considered.

2. 申請將交由書院獎學金委員會委派之專責小組審批。

Applications will be vetted by a panel appointed by the Scholarships and Student Finance Committee.

申請辦法 Application

請於 2022 年 8 月 26 日至 9 月 9 日下午 5 時 30 分期內透過聯合書院網上表格
<https://cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?id=13653032> 申請。

Please submit application via the United College online form
<https://cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?id=13653032> during the period from 26 August to 5:30pm of 9 September 2022.